
 
 
 
 
 
 

Protokół  Nr XVII/04 
 

z XVII sesji Rady Gminy Mieścisko w dniu 28 grudnia 2004 r. w godz. 10.00 do 13.30  
w sali sesyjnej Urzędu Gminy w Mieścisku. 

 
 

Adn. 1 
 
 XVII sesję Rady Gminy Mieścisko otworzył Przewodniczący Rady Gminy – P.Janusz 
Górski. 
Na wstępie powitał zaproszonych na sesję gości: 
- radnych Rady Powiatu Wągrowieckiego, 
- dyrektorów Szkół, 
- członka Powiatowej Izby Rolniczej – P.Ryszarda Sadłowskiego, 
- Gminnego Prezesa OSP w Mieścisku – P. Kazimierza Wiertla 
- Komendanta Gminnego OSP -  P.Mariana Bodusa 
- Wójta Gminy – P.Andrzeja Banaszyńskiego, 
- radnych Rady Gminy Mieścisko, 
- sołtysów wsi 
oraz wszystkich gości obecnych na dzisiejszej sesji. 
 
Adn. 2 
 
 Przewodniczący Rady Gminy stwierdził,  że na 15 radnych, na dzisiejszej sesji 
wszyscy są obecni, wobec czego Rada jest prawomocna do prowadzenia obrad i 
podejmowania uchwał. 
 
Adn. 3 
 
 Przewodniczący Rady odczytał porządek obrad XVII sesji Rady Gminy, jaki radni i 
goście otrzymali wcześniej z zaproszeniem. Jednocześnie zapytał o proponowane zmiany do 
w/w porządku. 
Wójt Gminy – P.Andrzej Banaszyński zgłosił do porządku obrad następujące zmiany: 

1) wycofanie z porządku obrad sesji uchwały w sprawie kryteriów i trybu przyznawania 
nagród dla nauczycieli szkół i placówek prowadzonych przez Gminę Mieścisko; 

2) wprowadzenie do porządku obrad uchwały w sprawie ustalenia liczby punktów 
sprzedaży napojów alkoholowych zawierających powyżej 4,5% alkoholu (za 
wyjątkiem piwa) przeznaczonych do spożycia poza miejscem sprzedaży jak i w 
miejscu sprzedaży, zasad usytuowania na terenie Gminy miejsc sprzedaży napojów 
alkoholowych oraz zakazu sprzedaży, podawania, spożywania i wnoszenia napojów 
alkoholowych na określonym obszarze, w miejscu lub obiekcie; 

W związku z powyższym Przewodniczący Rady zwrócił się do radnych z pytaniem: „kto jest 
za wprowadzeniem w/w zmian ? 
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Radni w głosowaniu jednogłośnie przy 15 głosach „za” przyjęli do porządku obrad zgłoszone 
poprawki. 
Wobec powyższego porządek obrad XVIII sesji Rady Gminy Mieścisko po zmianach 
przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie sesji. 
2. Stwierdzenie quorum. 
3. Przedstawienie porządku obrad XVII sesji Rady Gminy – możliwość wprowadzenia 

zmian. 
4. Przyjęcie protokołu obrad z poprzedniej sesji. 
5. Interpelacje i zapytania radnych. 
6. Zapytania sołtysów. 
7. Informacja z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
8. Informacja z działalności Przewodniczącego Rady Gminy w okresie międzysesyjnym. 
9. Informacja z pracy stałych Komisji Rady Gminy w okresie międzysesyjnym. 
10. Podjęcie Uchwał: 

10.1. w sprawie budżetu Gminy na 2005 rok: 
1) odczytanie projektu uchwały budżetowej, 
2) odczytanie opinii komisji stałych Rady Gminy, 
3) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej, 
4) odczytanie stanowiska  Wójta w sprawie opinii i wniosków Komisji oraz 

Regionalnej Izby Obrachunkowej, 
5) dyskusja nad wniesionymi poprawkami i przegłosowanie poprawek, 
6) głosowanie nad projektem uchwały budżetowej. 

10.2. w sprawie ustalenia miesięcznego wynagrodzenia dla Wójta Gminy Mieścisko, 
10.3. w sprawie zatwierdzenia zestawienia przychodów i wydatków Gminnego 

Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej na rok 2005, 
10.4. w sprawie określenia zasad i trybu udzielania dotacji przedmiotowej dla 

gospodarstwa pomocniczego Urzędu Gminy pod nazwą Brygada Robót 
Komunalnych przy Urzędzie Gminy w Mieścisku na rok 2005, 

10.5. w sprawie zmian w budżecie Gminy na 2004 rok, 
10.6. w sprawie ustalenia liczby punktów sprzedaży napojów alkoholowych 

zawierających powyżej 4,5% alkoholu (za wyjątkiem piwa) przeznaczonych do 
spożycia poza miejscem sprzedaży jak i w miejscu sprzedaży, zasad usytuowania 
na terenie Gminy, miejsc sprzedaży napojów alkoholowych oraz zakazu 
sprzedaży, podawania, spożywania i wnoszenia napojów alkoholowych na 
określonym obszarze, w miejscu lub obiekcie, 

10.7. w sprawie przyjęcia „Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych” na rok 2005. 

11. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
12. Wolne głosy i wnioski. 
13. Zakończenie. 

 
Adn. 4 
 
 Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się z pytaniem kto jest za przyjęciem protokołu 
z ostatniej sesji bez odczytania ? 
Radni w głosowaniu jednogłośnie przy 15 głosach „za” przyjęli protokół z ostatniej sesji 
przez aklamację. 
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Adn. 5 – Interpelacje i zapytania radnych 
 

- radna Zochowska – skierowała zapytanie pod adresem Dyrektora Gminnej Biblioteki 
Publicznej w Mieścisku czy byłaby możliwość czasowego wypożyczania księgozbioru 
biblioteki publicznej do biblioteki szkolnej w Popowie Kościelnym ? 

 
Adn. 6  - Zapytania sołtysów 
 
 Sołtysi na dzisiejszej sesji nie zgłosili zapytań. 
 
Adn. 7 
 
 Wójt Gminy – P.Andrzej Banaszyński przedstawił sprawozdanie ze swojej 
działalności w okresie miedzysesyjnym. 
(Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu). 
 
Adn. 8 
 
 Przewodniczący Rady Gminy – P.Janusz Górski przedstawił sprawozdanie ze swojej 
działalności w okresie międzysesyjnym. 
(Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu). 
 
Adn. 9 
 
 Przewodniczący stałych Komisji Rady Gminy złożyli sprawozdanie z prac Komisji w 
okresie międzysesyjnym. 
Komisja Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego i Budżetu – od ostatniej sesji odbyła 2 
posiedzenia: 

1) Spotkanie z doradcami WODR Sielinko na temat prowadzonej działalności w roku 
2004 i plan pracy na rok 2005; 

2) Posiedzenie, którego tematem było zaopiniowanie materiałów na dzisiejszą sesję Rady 
Gminy; 

Komisja Przestrzegania Prawa, Ochrony Środowiska i Komunikacji – odbyła 1 wspólne 
posiedzenie wszystkich Komisji, którego tematem było zaopiniowanie materiałów na sesję 
Rady Gminy; 
Podobnie Komisja Rewizyjna oraz Komisja Oświaty, Kultury, Spraw Socjalnych i Samorządu 
odbyły wspólne posiedzenia, którego tematem było zaopiniowanie materiałów na sesję Rady 
Gminy. 
 
Adn. 10 – Podjęcie Uchwał 
 
10.1. – w sprawie budżetu Gminy na rok 2005. 
 
W pierwszej Kolejności Skarbnik Gminy – P.Teresa Samarzewska przedstawiła poprawki do 
projektu budżetu Gminy na rok 2005 przedłożonego Radzie Gminy do dnia 15 listopada 
2004r.. 
W wyniku poprawek dochody i wydatki budżetu Gminy zwiększyły się o kwotę: 1.364,00 zł. 
(Przedstawione na sesji poprawki do projektu budżetu Gminy stanowią załącznik do 
protokołu). 
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Zgodnie z procedurą uchwalania budżetu Skarbnik Gminy odczytała projekt uchwały 
budżetowej na 2005 rok. Następnie Przewodniczący Rady odczytał opinię komisji stałych 
Rady Gminy o projekcie budżetu Gminy na rok 2005. (Opinia Komisji stanowi załącznik do 
protokołu). 
Z kolei Wójt Gminy odczytał opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o 
projekcie budżetu Gminy Mieścisko na rok 2005. 
(Opinia RIO  stanowi załącznik do protokołu) 
Następnie Skarbnik Gminy udzieliła wyjaśnień do uwag zgłoszonych przez Regionalną Izbę 
Obrachunkową dot. niezgodności w wydatkach na wieloletnie programy inwestycyjne oraz w 
prognozie długu Gminy Mieścisko. 
(Stanowisko Wójta w sprawie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu stanowi 
załącznik do protokołu). 
Jednocześnie Wójt udzielił odpowiedzi na uwagi RIO do informacji o stanie mienia 
komunalnego wyjaśniając, że gmina nie wykazała w w/w informacji danych o innych niż 
własność prawach majątkowych gdyż takich nie posiada. Jednocześnie na uwagę w sprawie 
różnicy w wysokości  wynegocjowanej ceny sprzedaży nieruchomości w Budziejewie a 
zaplanowanego dochodu z tytułu odpłatnego nabycia prawa własności nieruchomości Wójt 
odpowiedział, że powstałą różnica zakłada, że być może część środków ze sprzedaży tej 
nieruchomości gmina będzie musiała oddać Agencji Własności Rolnej Skarbu Państwa. 
Z kolei Wójt odniósł się do stanowiska stałych Komisji Rady Gminy akcentującego fakt nie 
dofinansowania działu Oświata o około 300 tys.zł informując, że do 1 września 2005 oświata 
będzie funkcjonowałą na niezmienionych zasadach. Jest okres 9 miesięcy na poszukanie 
pieniędzy aby od 1 września nie ograniczyć działalności  szkół. Wójt wyraził nadzieję, że w 
momencie kiedy nasze odwołanie będzie rozpatrywane będziemy wspólnie szukać rozwiązań. 
Do projektu budżetu zgłosił pytanie radny Rodzewicz wskazując na rozbieżności w 
niektórych paragrafach miedzy projektem budżetu a zgłoszonymi na dzisiejszej sesji 
poprawkami. Jednocześnie zapytał czym jest spowodowane, że w poprawkach jest, a w 
projekcie budżetu takiej klasyfikacji nie ma ? 
W odpowiedzi Skarbnik Gminy – P.Teresa Samarzewska wyjaśniła, że zgodnie z nowym 
rozporządzeniem z września 2004 r. zmienia się klasyfikację budżetową wydatków w 
paragrafach na działalność Biblioteki. Jeśli chodzi o zaopatrzenie wsi w wodę przenosi się z 
działu Rolnictwo do nowo utworzonego działu „Wytwarzanie i zaopatrywanie w energię 
elektryczną, gaz i wodę”. 
Z kolei głos zabrał radny powiatowy – P.Tadeusz Synoracki: 

1) stwierdził na podstawie złożonych wyjaśnień, że jest rozbieżność prawna między 
skonstruowanym budżetem przez Wójta, a jednostką która ocenia tj. RIO. Wniosek 
jest taki, że projekt budżetu winien być dostosowany do wymogów; 

2) powołujac się na art.110 ustawy o finansach publicznych można zmienić projekt 
budżetu, jeśli zakres rzeczowy zmienia się; 

- radny Rodzewicz – w nawiązaniu do uzyskanych wyjaśnień o zmianie klasyfikacji 
budżetowej z dnia 20 września 2004 r. zapytał dlaczego tych zmian nie uwzględniono 
w projekcie budżetu ? 

Skarbnik Gminy odpowiadając radnemu Rodzewiczowi wyjaśniła, że zmiany przepisów 
często przychodzą z opóźnieniem, czasami jest to w trakcie opracowywania budżetu i stąd 
rozbieżności w przedstawionej klasyfikacji budżetowej. 
Na zakończenie dyskusji Wójt Gminy udzielił wyjaśnień do wykazanych przez RIO 
rozbieżności w kwotach wydatków na wieloletnie programy inwestycyjne w gminie miedzy 
projektem budżetu na 2005 rok a wykazem przedłożonym przy uchwale z dn.14.10.2004 r. w 
sprawie zmian w budżecie Gminy na rok 2004 ze wskazaniem na budowę chodników i 
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budowę sali gimnastycznej w Mieścisku, a wynikające ze zmieniających się warunków 
finansowania ze źródeł zewnętrznych. 
W związku z wyczerpaniem zapytań Przewodniczący Rady poddał w pierwszej kolejności 
pod głosowanie zgłoszone poprawki do projektu budżetu. 
Radni w głosowaniu jednogłośnie przy 15 głosach „:za” opowiedzieli się za wniesieniem 
poprawek do projektu budżetu Gminy na rok 2005. 
Z uwagi na fakt, że projekt uchwały budżetowej był odczytany już wcześniej przez Skabnika 
Gminy Przewodniczący Rady zwrócił się z pytaniem czy ma go odczytać ponownie przed 
głosowaniem ? 
Radni w głosowaniu jednogłośnie zdecydowali aby nie odczytywać ponownie projektu w/w 
uchwały . 
Przewodniczący Rady poinformował, że projekt budżetu był omawiany na dwóch wspólnych 
posiedzeniach Komisji. W związku z brakiem zapytań przystąpił do głosowania. 
Na 15 radnych: „za” projektem budżetu głosowało 14 radnych i 1 radny „wstrzymał się od 
głosu”. 
W związku z powyższym budżet Gminy na rok 2005 został przyjęty większością głosów i 
stanowi załącznik do protokołu. 
Z kolei Wójt Gminy podziękował za podjętą uchwałę budżetowa na rok 2005 z nadzieją aby 
nałożone zadania zostały wykonane i jak najwięcej wpłynęło środków ze źródeł 
zewnętrznych. 
 
10.2. – uchwała w sprawie ustalenia miesięcznego wynagrodzenia dla Wójta Gminy 
Mieścisko 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że od 1 lipca 2004 r. Wójtowi nie przysługuje 
dodatkowe wynagrodzenie roczne tzw.”13”. Aby zrekompensować jego utratę proponuje się 
podnieść stawkę dodatku specjalnego z 20 do 27% nie powoduje to wzrostu wynagrodzenia 
zasadniczego. Ponadto podwyżka wynagrodzenia  wynika z zaplanowanego na rok 2005 
wzrostu wynagrodzeń w Urzędzie Gminy i jednostkach organizacyjnych gminy o wskaźnik 
3% . 
Aktualne wynagrodzenie Wójta po zaproponowanej podwyżce przedstawia się następująco: 
- 4.300,00 - wynagrodzenie zasadnicze 
- 1.450,00 - dodatek funkcyjny 
-     860,00 - dodatek za wysługę lat 
- 1.552,50 - dodatek specjalny 
- radny Rojewski – zapytał czym się kierowano wstrzymując wypłatę „13” Wójtom , 
Burmistrzom, Prezydentom ? 
- Wójt – wyjaśnił, że „13” zabrano również posłom a ponadto Z-com Wójtów, Skarbnikom, 
Sekretarzom; 
-radny Raysner – był ostrożny aby podejmować uchwałę w zakresie zrekompensowania „13” 
Wyraził obawę, że przepis będzie a „13” będą tym osobom publicznym wypłacane; 
- radny Rodzewicz – stwierdził, że jeśli to ma być rekompensata zaproponował aby 
„13”podzielić kwotowo przez 12 miesięcy; 
- Skarbnik Gminy – poinformowała, że kwota utraconej „13” za II półrocze wynosi 3.864 zł i 
jest ona podzielona  na 12 miesięcy ponadto jest uwzględniony 3% wzrost wynagrodzenia; 
- radny Raysner –  prosił o wyjaśnienie zapisu &3 uchwały, że Wójtowi będzie wypłacane 
dodatkowe wynagrodzenie roczne dla pracowników jednostek sfery budżetowej, i ile zostaną 
spełnione ustawowe warunki do ich nabycia ? 
Na zgłoszone pytanie odpowiedzi udzieliła Radca Prawny – P.Mirosława Nowakowska 
informując, że w uchwale został przyjęty zapis, że w 2005 roku będzie wypłacona połowa 
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„13” z 2004 roku. Ponieważ zostały uchylone dotychczasowe uchwały o wynagrodzeniu więc 
w 2005 roku nie byłoby podstawy prawnej do jej wypłacenia.; 
- radny Raysner – na pytanie czy ta uchwała jest podejmowana na rok 2005 uzyskał 
odpowiedź, że na rok 2005. 
W związku z brakiem innych pytań Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod 
głosowanie. 
Na 15 radnych: 10 było „za”,2 było „przeciw”, 3 radnych „wstrzymało się od głosu”. 
Uchwała w sprawie ustalenia miesięcznego wynagrodzenia dla Wójta Gminy Mieścisko 
została przyjęta większością    głosów i stanowi załącznik do protokołu. 
 
- uchwała w sprawie zatwierdzenia zestawienia przychodów i wydatków Gminnego Funduszu 
Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej na rok 2005. 
Planowane przychody GFOSiGW na rok 2005 wynoszą 30 tys.zł z tytułu opłat i kar za 
korzystanie ze środowiska. 
Planowane wydatki wynoszą 30 tys.zł i przewiduje się je przeznaczyć na: 

- edukację ekologiczną – 4.000 zł ( w tym akcja „sprzątanie świata”) 
- urządzanie i utrzymywanie terenów zieleni - 6.000 zł 
- realizacja przedsięwzięć związanych z gospodarką odpadami stałymi i ciekłymi   

20.000 zł (w tym recykling odpadów opakowaniowych i edukacja w tym zakresie:  
15.000 zł) 

Projekt uchwały był przedmiotem dyskusji na wspólnym posiedzeniu Komisji. 
W związku z brakiem zapytań Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
Na 15 radnych, uchwała w głosowaniu została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik do 
protokołu. 
 
- uchwała w sprawie określenia zasad i trybu udzielania dotacji przedmiotowej dla 
gospodarstwa pomocniczego Urzędu Gminy pod nazwą Brygada Robót Komunalnych przy 
Urzędzie Gminy w Mieścisku na rok 2005. 
Wyjaśnień do projektu uchwały udzielił Wójt Gminy – P.Andrzej Banaszyński 
W wyliczeń wynika, że zakładany całkowity koszt odbioru i oczyszczania 1 m3 ścieków 
wynosi 4,26 zł. Zakłada się, że planowana odpłatność mieszkańca za 1 m3 ścieków od 1 
kwietnia 2005 r. wyniesie 3,40 zł. 
Wzorem roku ubiegłego aby złagodzić skutki odpłatności proponuje się do każdego m3 
dofinansować z budżetu gminy 0,86 zł przy założeniu, że na oczyszczalnię wpłynie około 
69.768 m3 ścieków. W związku z powyższym projekt uchwały dotyczy dotacji na rok 2005 w 
kwocie 60.000 zł. Wójt dodał, że oczyszczalnia w Popowie Kość. jest niedociążona, a koszty 
są. W tym miejscu skierował prośbę pod adresem Prezesa Spółdzielnii Mieszkaniowej o 
większy dozór Pana, który wozi ścieki na oczyszczalnię. 
W związku z brakiem zapytań Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały, którą 
następnie poddał pod głosowanie. 
Na 15 radnych uchwała w głosowaniu została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik do 
protokołu. 
 

- uchwała w sprawie zmian w budżecie Gminy na 2004 rok. 
Skarbnik Gminy – P.Teresa Samarzewska odczytałą podstawę wprowadzenia zmian: 

- pismo Ośrodka Pomocy Społecznej w Mieścisku z dnia 8 grudnia 2004 r.; 
- pismo z Ministerstwa Kultury Departament Ekonomiczny w sprawie udzielenia 

dotacji celowej na program „Upowszechnianie i promocja czytelnictwa”, 
- pismo Zespołu ds. Obsługi Oświaty z dnia 16 grudnia 2004 r. w sprawie zmiany 

planów środków specjalnych jednostek oświatowych na 2004 rok, 
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- pismo Zespołu ds. Obsługi Oświaty z dnia 20 grudnia 2004 r. w sprawie zmiany 
planów budżetowych jednostek oświatowych na 2004 rok; 

Łącznie zwiększa się dochody o kwotę 52.900 zł i zwiększa się wydatki o kwotę  69.825 zł. 
Skarbnik Gminy odczytała zwiększenia dochodów i wydatków w poszczególnych działach, 
rozdziałach i paragrafach. 
Do projektu uchwały zgłosił pytanie radny Rodzewicz: w związku z faktem, że został 
sprzedany pałac w Budziejewie i pieniądze wpłynęły w roku bieżącym to dlaczego nie są 
uwzględnione w budżecie 2004 roku ? 
W odpowiedzi Skarbnik Gminy wyjaśniła, że uchwały w sprawie zmian w budżecie są w 
ciągu roku. Dochody z majątku gminy w ciągu roku były zmniejszane. Wykonanie wzrosło w 
granicach, że można było zwiększyć te dochody o 50 tys.zł. Dwór w Budziejewie był ujęty w 
planie. Jednocześnie Wójt dodał dlatego, że doszło do sprzedaży nieruchomości w 
Budziejewie można było wspomóc oświatę o 35 tys.zł. 
Skarbnik Gminy odczytała propozycję zmiany planu oświaty. 
Projekt uchwały był przedmiotem opiniowania na wspólnym posiedzeniu Komisji. W 
związku z brakiem zapytań Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały, która następnie 
poddał pod głosowanie. 
Na 15 radnych: 14 głosowało „za” i 1 radny „wstrzymał się od głosu”. 
Uchwała w sprawie zmian w budżecie Gminy na 2004 rok została przyjęta większością 
głosów i stanowi załącznik do protokołu. 
 
- uchwała w sprawie ustalenia liczby punktów sprzedaży napojów alkoholowych 
zawierających powyżej 5,5% alkoholu (za wyjątkiem piwa) przeznaczonych do spożycia poza 
miejscem sprzedaży jak i w miejscu sprzedaży, zasad usytuowania na terenie Gminy miejsc 
sprzedaży napojów alkoholowych oraz zakazu sprzedaży, podawania, spożywania i 
wnoszenia napojów alkoholowych na określonym obszarze, w miejscu lub obiekcie. 
Wyjaśnień do projektu uchwały udzielił Wójt Gminy – P.Andrzej Banaszyński: 
Przyjmuje się liczbę punktów sprzedaży napojów alkoholowych (za wyjątkiem piwa) na 
dotychczasowym poziomie: 

- 30 punktów poza miejscem sprzedaży (detal) 
- 8 punktów w miejscu sprzedaży (gastronomia) 

Główna zmiana w dotychczas obowiązującej uchwale dotyczy &2 pkt.3 uchwały, który 
aktualnie brzmi: 
„dopuszcza się sprzedaż napojów alkoholowych w istniejących (dotychczasowych) punktach 
sprzedaży napojów alkoholowych, usytuowanych w najbliższej okolicy obiektów (placówki 
oświatowe, ośrodek zdrowia, obiekt kultu religijnego, obiekt sportowy), jeżeli nie powoduje 
to zakłóceń w ich funkcjonowaniu”. 
Jednocześnie Wójt odczytał treść &2 projektu uchwały. 
Projekt uchwały był przedmiotem opiniowania na wspólnym posiedzeniu Komisji. 
Wobec braku pytań, Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały, którą następnie poddał 
pod głosowanie. 
Na 14 radnych (radny Hoffmann opuścił sesję) uchwała została przyjęta jednogłośnie przy 14 
głosach „za” i stanowi załącznik do protokołu. 
 
- uchwała w sprawie przyjęcia „Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych” na rok 2005. 
Zgodnie z wyjaśnieniami Wójta Gminy Program składa się z VI rozdziałów poprzedzonych 
Preambułą: 
I Rozdział – obejmuje podstawowe problemy alkoholowe 
II Rozdział – omawia diagnozę stanu problemów alkoholowych 
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Rozdział III – Lokalna lista zasobów – podmioty przewidziane do realizacji Gminnego 
Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, 
Rozdział IV – Realizacja zadań w zakresie profilaktyki i rozwiązywania problemów 
alkoholowych 
Rozdział V – Zasady wynagradzania członków Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych, 
Rozdział VI – Żródła finansowania i zasady finansowania, 
Rozdział VII – Postanowienia końcowe. 
Projekt uchwały był opiniowany na wspólnym posiedzeniu Komisji. 
W związku z brakiem pytań Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały, którą następnie 
poddał pod głosowanie. 
Na 14 radnych (radny Hoffmann opuścił sesję): 13 radnych głosowało „za” i 1 radny 
„wstrzymał się od głosu”. 
Uchwała została przyjęta większością głosów i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Adn. 11 – odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych 
 
                Odpowiedzi na zgłoszoną interpelację radnej Zochowskiej udzieliła Dyrektor 
Gminnej Biblioteki Publicznej w Mieścisku – P.Czesława Wieczorek. 
 
Adn. 12 – Wolne głosy i wnioski 
 
- radny powiatowy – P.Pluciński – w związku ze zbliżającym się nowym rokiem złożył 
Radzie i Wójtowi życzenia noworoczne; 
- radny Witucki – prosił aby zmobilizować Pana Brylińskiego aby przed sylwestrem opróżnił 
pojemniki na szkło; 
- Dyrektor Szkoły Podstawowej – P.Jan Wojtyszyn – podziękował za dokonane zmiany 
budżetowe i doszacowanie budżetu oświaty. Stwierdził, że ten budżet byłby wystarczający 
gdyby nie zobowiązania z roku 2003. 
Na rok 2005 oświata przejdzie z zadłużeniem o 2/3 mniejszym. Na zakończenie dołączył się 
do życzeń noworocznych. 
- radny Rodzewicz – zapytał jaka jest możliwość zmuszenia TPSA żeby aby postawiono 
dodatkowy moduł na centralę aby funkcjonowałą Neostrada ? 
- radny Raysner – oświadczył, że z dniem dzisiejszym rezygnuje z funkcji V-ce 
Przewodniczącego Rady Gminy. Jednocześnie zaproponował, że z uwagi na półmetek 
kadencji tej Rady dobrze byłoby  odbyć spotkanie Rady w celu wypowiedzenia się co się 
podoba a co nie. Co nam w pracy przeszkadza, co dobrze byłoby zrobić. Jednocześnie radny 
dołączył się do życzeń noworocznych, aby za rok spotkać się w tym samym składzie. 
- Przewodniczący Rady – ocenił, że propozycja radnego w sprawie spotkania jest do 
rozważenia. 
- radny Raysner – dodał, że w niektórych przypadkach przy podejmowaniu trudnych decyzji 
chciałby zachować tajność głosowania; 
- Przewodniczący Rady zwrócił się z pytaniem pod adresem Radcy Prawnego – P.Mirosłąwy 
Nowakowskiej czy ustna rezygnacja radnego może być przyjęta czy winien ją złożyć na 
piśmie ? 
- Radca Prawny – wyjaśniłą, że zapis o rezygnacji będzie w protokole. Ale też dobrze byłoby 
jakby radny złożył z dniem dzisiejszym oświadczenie do Rady na piśmie; Jednocześnie Radca 
odniosła się do kwestii tajności głosowania informując, że ustawa o samorządzie gminnym 
jasno określa przypadki, w których ma być tajność głosowania Radni muszą mieć cywilną 
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odwagę przedstawiania i argumentowania swojej decyzji. W tym kierunku idzie jawność 
życia publicznego; 
- radny Raysner – stwierdził, że samorządy winny być inicjatorem takich zmian ustawowych; 
- P.Burzyński – sołtys wsi Nieświastowice: 
1) zapytał do kogo mogą zwracać się sołtysi w sprawie odśnieżania dróg ? 
2) w imieniu mieszkańców wsi podziękował Radzie, Wójtowi, BRK, Prezesowi Spółdzielnii 
Mieszkaniowej za wyremontowaną świetlice; 
Do zgłoszonych zapytań odniósł się Wójt Gminy: 
W odpowiedzi sołtysowi wsi Nieświastowice: 
- droga należy do właściciela drogi, chodnik do właściciela posesji, zakręty i krzyżówki są  
posypywane; 
- świetlica w Nieświastowicach – jest zrobiona i w przyszłym roku będzie robiona elewacja 
zewnętrzna; 
Radnemu Wituckiemu: 
- w sprawie wywozu  szkła – zainterweniujemy; 
Radnemu Rodzewiczowi: 
- zgodnie z pismem – Neostrada ma być w I kwartale. W tym okresie muszą też być 
przesunięte studzienki o które gmina wnioskowała; 
Jednocześnie Wójt  odczytał protest Prezesa Zarządu Powiatów Polskich skierowany do 
Prezesa Agencji Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa w sprawie podpisania aneksów do 
umów o przekazywanie środków finansowych na wypłaty ekwiwalentów za wyłączenie 
gruntów z upraw rolnych i prowadzenie upraw leśnych. Jednocześnie Wójt poinformował, że 
Starosta Powiatu Wągrowieckiego takiego Aneksu nie podpisał. 
Na zakończenie Wójt złożył wszystkim radnym, sołtysom i zaproszonym gościom życzenia 
noworoczne. 
W związku z wyczerpaniem punktów XVII sesji Rady Gminy Przewodniczący Rady złożył 
wszystkim życzenia noworoczne i zamknął ostatnią w tym roku sesję Rady Gminy. 
 
 
  Protokółowała:    Przewodniczył obradom: 
 
 
  Inspektor ds. obsługi    Przewodniczący Rady Gminy 
   organów Gminy 
 
    /Wiesława Kujawa/              /Janusz Górski/ 

 


